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Protokół Nr 48/2021 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 12 maja 2021 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Szulc Igor – Przewodniczący komisji  

2. Wronecki Tomasz – Zastępca przewodniczącego komisji  

3. Szczęsna Ilona – członek komisji  

4. Świerkowski Marek – członek komisji  

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

3. Kuberska Anna – Skarbnik Gminy  

4. Czaplewska Karolina – inspektor ds. poboru podatków 

5. Kołtuńska Wiesława - inspektor ds. poboru podatków 

6. Juchacz Przemysław – radca prawny 

7. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy  

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  

2. Analiza sprawozdania finansowego składające się z bilansu jednostki budżetowej, 

rachunek zysków i strat (wariant porównawczy), zestawienia zmian w funduszu 

jednostki oraz bilansu z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia.  

3. Opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia. 

4. Kontrola spływu podatków za I kwartał 2021 roku. 

5. Kontrola stanu dróg gminnych oraz koszty utrzymania zimowego. 

6. Kontrola opłat za energię elektryczną – uliczne i wszystkich podległych jednostek za 

2020 rok. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Zakończenie.  
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Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji.  

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Igor Szulc o godzinie 09:00 otworzył 

posiedzenie Komisji, a następnie powitał członków komisji, Przewodniczącą Rady Gminy oraz 

pracowników Urzędu Gminy referujących poszczególne tematy.  

Lista obecności w załączeniu do protokołu.  

Ad. 2. Analiza sprawozdań finansowych za 2020 rok. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższe sprawozdania.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Igor Szulc – Czy musi być wypłacany ekwiwalent za urlopy pracownikom? 

Pani Anna Kuberska – Ekwiwalent wypłacaliśmy tylko tym, którzy odchodzili na emerytury.   

Radny Marek Świerkowski – Przecież o przejściu na emeryturę podejmuje się decyzję 

wcześniej, a nie w ostatniej chwili, więc można by wykorzystać ten urlop.  

Pani Anna Kuberska – To jest pytanie do kard.  

Radny Igor Szulc – Na kolejne posiedzenie komisji prosimy o przybycie osoby 

odpowiedzialnej za kadry i wyjaśnienie tego tematu.  

Następnie Pani Anna Kuberska – przedstawiła Uchwałę Nr 10/S/2021 Składu Orzekającego 

Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 20 kwietnia 2021 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłużonym przez Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Opinia w załączniku do protokołu.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad.3. Opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Członkowie komisji opracowali opinię o wykonaniu budżetu gminy Dąbrowa Biskupia za 

2020 rok oraz wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dąbrowa 

Biskupia za 2020 rok.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Nie było chętnych do dyskusji, w związku z czym Przewodniczący komisji – przeprowadził 

głosowanie nad powyższym wnioskiem. 

Wynik głosowania był następujący: 

radny Igor Szulc – za 

radna Ilona Szczęsna – za 

radny Marek Świerkowski – za 
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radny Tomasz Wronecki – za 

Uchwała nr 5/2021 Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Dabrowa Biskupia za 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 4 głosami „za” i stanowi 

załącznik do protokołu.  

Ad. 4. Kontrola spływu podatków za I kwartał 2021 roku. 

Pani Karolina Czaplewska - przedstawiła powyższy temat. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Marek Świerkowski – Umorzenia dotyczą podatku rolnego, czy nieruchomości? 

Pani Karolina Czaplewska – Podatku rolnego. 

Radny Tomasz Wronecki – Ile było takich wniosków? 

Pani Wiesława Kołtuńska – Złożone były 4 wnioski, z czego 2 zostały pozytywnie rozpatrzone. 

Jeden wniosek dot. kwoty ok 1200z ł, a drugo ok 600 zł.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 5. Kontrola stanu dróg gminnych oraz koszty utrzymania zimowego. 

Pani Magdalena Kryszak – przedstawiła powyższy temat.  

Materiał w załączeniu do protokołu.  

Radny Marek Świerkowski – proszę sprawdzić znaki informujące o przejściu dla pieszych 

w Dąbrowie Biskupiej, ponieważ uważam, że są ustawione w złym kierunku.  

Pani Magdalena Kryszak – Sprawdzimy to.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy naprawy dróg będą wykonywane tylko masą na zimno przez 

naszą brygadą komunalną? 

Pani Magdalena Kryszak – Dzisiaj firma Algawa z Aleksandrowa Kujawskiego naprawia nam 

niektóre odcinki dróg masą na gorąco.  

Radny Marek Świerkowski – Na jakie drogi idzie gruz mielony ten z dodatkowego zakupu? 

Pani Magdalena Kryszak – Poszło to na drogi do Parchania i Zagajewic, ponieważ tam był 

problem z dojazdem służb ratowniczych do posesji.  

Radny Marek Świerkowski – Proszę pamiętać o kamieniu na drogę za młynem w Dąbrowie 

Biskupiej, gdzie powstaje nowe osiedle.  

Pani Magdalena Kryszak – Tam w tej chwili nie ma zagrożenia, że służby ratownicze nie 

dojadą, więc nie jest to sprawa priorytetowa.  

Radny Tomasz Wronecki – Ile poszło w roku ubiegłym (kiedy nie było funduszu sołeckiego) 

na drogi? 
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Pani Anna Kuberska – Łącznie na drogi gminne wydano 1 071 635,40 zł, w tym były wydatki 

inwestycyjne na drogę Konary-Dziewa w wysokości 944 699,72 zł. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 6. Kontrola opłat za energię elektryczną – uliczne i wszystkich podległych jednostek za 

2020 rok. 

Pani Magdalena Kryszak – przedstawiła powyższy temat. 

Materiał w załączeniu do protokołu.  

Radny Tomasz Wronecki – Kwota 32 tyś zł na energię na świetlicach w dobie pandemii, to 

bardzo dużo. Czy można prosić o przedstawienie w rozbiciu na każdą świetlicę? 

Pani Anna Kuberska – poinformowała, że największe koszty są na świetlicy w Radojewicach 

bo ok. 11 tyś zł, Chlewiskach ok. 4 tyś zł i Przybysławiu ponad 2 tyś zł.  

Radny Tomasz Wronecki – Należy sprawdzić, co się wydarzyło na tych świetlicach, że koszty 

są aż tak wysokie. Uważam, że powinno się sprawdzać stan liczników na świetlicach wiejskich 

co trzy miesiące.  

Pani Magdalena Kryszak – W Radojewicach jest problem wadliwego pieca elektrycznego. 

Radny Marek Świerkowski – W takim razie powinien zostać usunięty, a nie generujemy sobie 

koszty.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 7. Sprawy bieżące.  

Pani Magdalena Kryszak – poinformowała członków komisji o problemach, które pojawiły się 

w ostatnim czasie: 

1) Awaria przepompowni w Dąbrowie Biskupiej, która odbiera ścieki z całej gminy. 

Projektant aktualnie pracuje nad rozwiązaniem problemu.  

Radny Marek Świerkowski – Jaki będzie koszt naprawy? 

Pani Magdalena Kryszak – Mam nadzieję, że zmieścimy się w kwocie 100 000,00 zł.  

2) Sieć wodociągowa w Ośniszczewie, która ciągle ulega awarii. Musimy wymienić rury 

na odcinku 250 m, ponieważ są pęknięcia.  

3) W Radojewicach, gdzie gmina należy do wspólnoty mieszkaniowej jeden 

z mieszkańców usunął belkę stropową i zrobił sobie schody, czego wynikiem są 

pęknięcia budynku. Mamy tam 13 osób, którym musimy znaleźć lokum zastępcze. 

Inspektor nadzoru budowlanego zadecyduje co dalej z budynkiem.  

4) W budynku socjalnym w Ośniszczewie jest straszny grzyb i należy się zastanowić, co 

robimy dalej, czy warto go remontować. Mamy tam 3 rodziny. Przygotowujemy punkt 

apteczny w Radojewicach na lokal mieszkalny.  
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5) Jesteśmy po przeglądzie placów zabaw i niestety część urządzeń zostało wyłączonych 

z użytkowania, a część musimy naprawić.  

Radny Marek Świerkowski – Czy wszystkie elementy na placu zabaw muszą być z atestem? 

Nie możemy tego naprawić własnymi siłami? 

Pani Magdalena Kryszak – Niestety na wszystko musi być atest.  

6) W nowo dobudowanej części szkoły w Parchaniu zauważono pęknięcia. Inspektor 

nadzoru budowlanego sprawdza aktualnie stan szkoły.  

Radny Marek Świerkowski – Czy jest jeszcze jakaś gwarancja na tą szkołę? 

Pani Magdalena Kryszak – Tak.  

7) Z uwagi na niezbędną dokumentację inwestycję rozbudowy szkoły w Ośniszczewku 

będziemy realizować dopiero w roku 2022.  

Radna Wiesława Posadzy – Czy takie przesunięcie terminu nie zaważy nam na otrzymywanie 

kolejnych dofinansować na różne inwestycje? 

Pani Magdalena Kryszak – Nie. Na szkołę w Ośniszczewku mamy przyznane dofinasowanie, 

tylko przesuniemy to w czasie.  

8) W związku z budową nowych domów musimy zakupić i zamontować nowe studzienki 

kanalizacyjne. Na obecną chwilę musimy zakupić 5 studzienek – koszt zakupu jednej 

wynosi ok. 7 000 zł. 

Radny Marek Świerkowski – Czy coś wiadomo odnoście kolektora w Dąbrowie Biskupiej? 

Pani Magdalena Kryszak – Czekamy na otwarcie ofert.  

Radny Tomasz Wronecki – Jak wygląda sprawa odtworzenia granic, jeśli rolnik zaorze rów? 

Pani Magdalena Kryszak – Jeśli dotyczy to drogi gminnej, to my musimy odnowić granice, 

a jeśli mówimy o drodze powiatowej to ZDP. Nie robi się tego jednak często z uwagi na 

koszty. 

Radny Tomasz Wronecki – Moim zdaniem jeśli, to rolnik zaorze nasz grunt, to on powinien 

opłacić geodetę.  

Pan Przemysław Juchacz – Gmina nie może obciążyć w takiej sytuacji rolnika, skoro geodeta 

przyjechał na zlecenie urzędu. W takiej sytuacji możemy iść do sądu.  

Radny Marek Świerkowski – Moim zdaniem pracownik urzędu powinien objechać wszystkie 

nasze drogi i sprawdzić, gdzie są zaorane te rowy. Nie może być tak, że dowiadujemy się 

o problemie dopiero wówczas, kiedy kogoś zalewa. W takiej sytuacji, jeśli są widoczne 

kamienie graniczne, to powinno się koparką odnowić te rowy, a jeśli nie to wyznaczyć 

granice.  

Pani Magdalena Kryszak – Odtworzenie wszystkich granic jest bardzo kosztowne.  
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Radny Marek Świerkowski – Poinformował, że drogi powiatowe na naszym terenie są 

w okropnym stanie. Nie ma reakcji na składane interpelacje ze strony ZDP, jak i ZDW.  

Komisja złożyła następujące wnioski: 

1) Zaproszenie na następne posiedzenie komisji pracownika odpowiedzialnego za kadry 

w urzędzie gminy, w celu wyjaśnienia wypłacania ekwiwalentów za urlopy.  

2) Spisywanie liczników na świetlicach wiejskich co trzy miesiące. Sprawdzenie, czy są 

miejsca, gdzie można zrobić jeden licznik i kolejne podliczniki, żeby uniknąć płacenia 

za kilka przesyłów.  

3) Sprawdzenie i ponowne odtworzenie granic dróg gminnych i przyległych do tych dróg 

rowów odprowadzających wodę, tam gdzie jest to niezbędne. 

4) Zaproszenie przedstawicieli Zarządu Dróg Powiatowych na wspólne posiedzenie 

komisji.  

Ad.8. Zakończenie.  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji, radny Igor Szulc 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.  

Dąbrowa Biskupia, dnia 12 maja 2021 r. , godz. 12:30  

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie  

Monika Wochna    Igor Szulc  


